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Tram-train: 
Bemutatták az első 
szerelvényt Szentesen 

4. oldal 

Alkotás korona idején. 
Három fiatal művész 
egyéni kiállítása.

6. oldal 

Kiadhatók 
lennének
a Csengettyű közi
lakások

5. oldal 

BUSZPÁLYÁZAT • Ha bármit előre tudott volna Jovány,  
nem 10 millióval ad olcsóbb ajánlatot

Decemberben 
megszavazták, most 
korrupciót emlegetnek
BOROS TAMÁS

 A Fidesz-KDNP két vásár-
helyi tagja, Horváth Zoltán 
és Markó Csaba - korrupci-
ót emlegetve - feljelentést 
tett a Legfőbb Ügyészségen 
az új helyijáratos buszközle-
kedéssel kapcsolatban. Nem 
értik, miért kellett a Volán-
tól megvonni a helyi tömeg-
közlekedéssel kapcsolatos 
ötéves szerződést. Tudomá-
suk szerint volt olyan pályá-
zó, akinek másik határidőt 
mondtak a pályázat beadá-
sára és azt is gyanúsnak 
tartják, hogy a nyertes vál-
lalkozó néhány nap alatt be-
szerezte a járműveket. Már-
ki-Zay Péter és Jovány Gyula 
egyaránt állnak a feljelentés 
és az esetleges vizsgálatok 
elé. Utóbbi azt is mondta, ha 
bármit előre tudott volna, 
akkor nem 10 millió forinttal 
ad olcsóbb ajánlatot, hanem 
csak 100 ezerrel.

 A Fidesz-KDNP feljelentést tett 
korrupció miatt az új helyijáratos 
buszközlekedés miatt. Szerintük 
korrupció, hogy Jovány Gyula tervei 
alapján az önkormányzat buszten-
dert írt ki, majd ezt ő nyerte meg.
A vásárhelyi buszpályázat nyertese, 
Jovány Gyula azt mondta, áll min-
den vizsgálat elé, ahogy Márki-Zay 
Péter is. Jovány elmondta, ha a helyi 

Fidesz-KDNP úgy érzi, bűncselek-
mény történt, akkor kötelességük 
feljelentést tenni.

Folytatás a 3. oldalon

VADÁSZKASTÉLY • Benkő szerint  
ez igazságtalan, Márki-Zay szerint meglepő 
ez a beismerés

Lázár fizetett az 
elkerített területért
BOTTYÁN RÓBERT

 H ó d m e z ő v á s á r h e l y e n 
fontosabb Lázár János 
ba**tatása, mint a tisztes-
ség – vélekedett Facebookra 
feltöltött videójában Benkő 
Zsolt. A külterületi képvi-
selő (Fidesz-Szeretem Vá-
sárhelyt) elkérte a számlát 
Lázár Jánostól, ebből kide-
rült, hogy évente 2,7 millió 
forintért bérli az utat, ami a 
batidai vadászházhoz vezet. 
Márki-Zay Péter polgármes-
ter (Mindenki Magyarorszá-
ga-Tiszta Vásárhelyért) úgy 

értékelte a videót: ,,meglepő 
Benkő mostani leleplező be-
ismerése, miszerint az utat 
kisajátító kastély földesura 
igenis maga Lázár János.”
 „Soha nem találják ki, hol vagyok. 
Azon az úton, amit a polgármester 
szerint Lázár János ellopott. Sőt, ez az 
út melletti erdő szintén Lázár Jánosé” 
– vezette fel a rövid videót Benkő 
Zsolt. 

Folytatás a 3. oldalon

EDDIG 2 BUSZ ÉRKEZETT MEG A HELYIJÁRATOS FLOTTÁBÓL HÓDMEZŐVÁSÁRHELYRE

PILLANATKÉP BENKŐ ZSOLT VIDEÓJÁBÓL

SZEMÉT ÜGY • Már 1 millió 300 ezer Ft-ba került egy poszt a polgármesternek

Megint elítélték Márki-Zay Pétert
MUNKATÁRSUNKTÓL

 A Csongrádi Járásbíróság 
első fokon rágalmazásért 
500 ezer forintra és 40 ezer 
forint perköltség megfize-
tésére ítélte dr. Márki-Zay 
Péter polgármestert, Juhász 
Tünde és Holubán Csilla 
feljelentése alapján, bün-
tetőügyben. Ugyanezen vá-
dakkal polgári ügyben, jó 

hírnév megsértéséért 800 
ezer forintot már kifizetett 
a vásárhelyi polgármester. A 
vád szerint Márki-Zay Péter 
2019. július 25-ei posztjában 
rágalmazta Juhász Tündét és 
Holubán Csillát.
 Ahhoz, hogy pontosan értsük mi 
is történt emlékeznünk kell, annál is 
inkább, mivel az inkriminált poszt 
valójában egy reakció volt a magu-
kat politikamentes szervezetnek 
megjelölő, de a választásokon jelölő 

szervezetként szereplő Szeretem 
Vásárhelyt Egyesület sajtótájékoz-
tatóján elhangzottakra, ahol Wal-
terné Böngyik Terézia azt követelte 
„a város első emberétől”, hogy 
állítsa meg a szemétbehozatalt, ami 
káros az egészségre és ráadásul a 
talajvízbe is leszivároghat a csur-
galék, megmérgezve a lakosokat, 
különös tekintettel a gyerekekre. 
2019 nyarán már javában folyt az 
őszi önkormányzati választásra való 
felkészülés. A vásárhelyi lakosok 

óriásplakátokon, a helyi médiában, 
közösségi oldalakon és heti több 
szórólapon kapták nyakukba a pro-
pagandát.
Cseri Tamás és Benkő Zsolt képvi-
selők jóvoltából azt az (amúgy téves) 
információt kaphatták a lakosok, 
hogy a polgármester hozza be a több 
tonna import szemetet és szenny-
víziszapot a városba.
Ekkor állt be egy szemeteskuka elé 
Walterné Böngyik Terézia isko-
laigazgató, a Szeretem Vásárhely 

egyesület tagja – azé az egyesületé, 
akinek Juhász Tünde alapítója és 
tagja a mai napig. A szemeteskuka 
előtt elhangzott a bizonyos felhívás 
a város polgármestere felé, amire ő 
egy iróniát nem nélkülöző posztban 
válaszolt.

Folytatás a 4. oldalon
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SZJA • A 25 év alattiak személyi jövedelemadóját a választás 
évében engednék el

SZJA-elengedés fiataloknak
BOTTYÁN RÓBERT

 Az átlagfizetések mérté-
kéig teljes adómentességet 
kaphatnak a magyar fiata-
lok, 25 éves korig – közölte 
Orbán Viktor a Kossuth rádi-
óban.
 A bejelentést azzal vezette fel, 
hogy idén elkezdik visszaadni a 13. 
havi nyugdíjat, egy heti nyugdíjjal 
több lesz a februári borítékban és el-
indították a valaha volt legnagyobb 
lakásfelújítási és otthonteremtési 
programot. A 25 év alattiak teljes 
SZJA-mentessége 130-150 milliárd-
ba fog kerülni szerinte.
Legkésőbb 2022 január elsejéig 
szeretné ezt bevezetni a minisz-
terelnök, és akkor teljes lesz a terv. 
– Ebből ki kell kerekednie egy olyan 
gazdasági jövőnek, amilyet szeretnénk 
– fogalmazott a rádióban.
A Jobbik 2019. december 12-én nyúj-  ORBÁN VIKTOR A KOSSUTH RÁDIÓBAN. FOTÓ: MTI/ARCHÍV

BÉREK • Csongrád-Csanád megyében 
9 ezer forinttal keresünk kevesebbet 
az átlagnál

Megyénkben is 
az országos alatt 
van a nettó bér
BOTTYÁN RÓBERT

 Az adóhatóság adatai sze-
rint 2019-ben a bruttó 295 
ezer forintos átlagos havi 
munkaviszonyból szár-
mazó jövedelem nettó havi 
200 ezer forintot jelentett. 
Településtípusonként et-
től jelentős eltérést mértek, 
Magyarország 19 megyéjé-
ből 14-ben az országos átlag 
alatti volt a havi nettó kere-
set – közölte a GKI Gazda-
ságkutató Zrt. az MTI-vel.
 Budapesten havi nettó 260 ezer 
forint, a megyei jogú városokban 
214 ezer forint volt az átlagkereset, 
míg a többi városban 186 ezer forint, 
a községekben 161 ezer forint.
A legmagasabb érték Telkiben volt, 
ahol átlagosan 390 ezer forintot vitt 
haza egy munkavállaló, míg a leg-
alacsonyabb Csenyétén, havi 31 ezer 
forint.
Második és harmadik helyen állt a 
XII. és a II. Kerület, 383 ezer és 376 
ezer forinttal. A fővároson belül a 
budaiak átlagosan 110 ezer forinttal 
kerestek többet a pestieknél a GKI 
elemzése szerint.
A Nyugat- és a Közép-Dunántúli ré-
gióban átlag felett kerestek a mun-
kavállalók, míg a Dél-Dunántúlon 
és az északkeleti megyékben jóval 
az átlag országos alatti a kereset. 
Megyék tekintetében a legmagasabb 
érték Pest és Győr-Moson-Sopron 
megyében volt, ahol havi 223 ezer 
forintot kerestek. Szintén magas 
eredmények születettek még Fejér 
(220 ezer forint), Komárom-Esz-
tergom (216 ezer forint) és Vas me-
gyében (208 ezer forint). A legala-
csonyabb kereseteket Nógrád (172 

Megye

Bács-Kiskun 184

Baranya 181

Békés 170

Borsod-Abaúj-Zemplén 172

Budapest 260

Csongrád-Csanád 191

Fejér 220

Győr-Moson-Sopron 223

Hajdú-Bihar 178

Heves 193

Jász-Nagykun-Szolnok 178

Komárom-esztergom 216

Nógrád 172

Pest 223

Somogy 172

Szabolcs-Szatmár-Bereg 157

Tolna 195

Vas 208

Veszprém 202

Zala 186

FORRÁS: NAV ADATOK ALAPJÁN GKI 
SZÁMÍTÁS

ezer forint), Békés (170 ezer forint) 
illetve Szabolcs-Szatmár-Bereg 
megyében (157 ezer forint) érték el. 
Magyarország 19 megyéjéből 14-ben 
az országos átlag alatt volt a kereset 
– olvasható a GKI elemzésében. 

Átlagos havi nettó kereset 
megyénként 2019-ben 
ezer forint)

tott be „A fiatalok személyi jövede-
lemadó-mentességéről” címmel ja-
vaslatot az Országgyűlés megfelelő 
bizottságába. Néhány nappal később 
Varga Mihály erre akkor még eluta-
sító választ adott.
A Vásárhelyi Televízió ehhez a 
korosztályhoz tartozó fiatalokat is 
megkérdezett. Ők inkább politikai 

célzatú tervnek gondolják a mi-
niszterelnök bejelentését. Egyikük 
például úgy vélte, mivel az ő gene-
rációjuk nem annyira kormánypárti, 
ezért a szavazóbázis kibővítésének 
tekinthető az intézkedés. Termé-
szetesen a megkérdezettek nem 
reprezentálják a teljes korosztályt. 

ÖNKORMÁNYZATOK • A kormány szerint nincs elég pénz

Teljes kompenzációt követelnek
KOZÓ ATTILA

 A kis- és középvállalko-
zások  iparűzési adójának 
megfelezése 150 milliárd 
Ft kiesést jelent az önkor-
mányzatoknak. Ez az intéz-
kedés azért érinti különösen 
súlyosan a településeket, 
mert ezeknek az adóbevé-
teleknek a 90 %-át műkö-
désre fordították, nem fej-
lesztésre. Egy fejlesztést el 
lehet halasztani, de egy vá-
ros szolgáltatásainak mű-
ködése nem állhat le. Az ön-
kormányzatok és különböző 
érdekvédelmi szövetségeik 
aktivitása jelentősen meg-
nőtt az utóbbi hetekben.
 4 regionális központot alakít ki 
a Magyar Önkormányzatok Szövet-
sége, ezek egyike a Pécstől Baján és 
Szegeden át Hódmezővásárhelyig 
érő Dél-Magyarországi Regionális 
Tagozat, ennek létrejöttét Baján 
jelentették be január 19-én. Az ön-
kormányzatok legitimációját Gé-
mesi György a MÖSZ elnöke erősnek 
tartja: „Mi tulajdonképpen 10 millió 
magyar állampolgár érdekeit kép-
viseljük a településeken keresztül, 
hiszen ugyanúgy 10 millió állampol-
gár választotta meg a 3200 polgár-
mestert, mint ahogy a parlamenti 
képviselőket.”
Márki-Zay Péter, aki a MÖSZ el-
nökségi tagja, a megyei jogú váro-
sok szövetségének értekezletéről 
érkezett a bajai sajtótájékoztatóra. 
Elfogadhatatlannak nevezte az ügy 
átpolitizáltságát „Éppen december 
24-én lehettünk tanúi ennek, ami-
kor Orbán Viktor,  karácsonyi aján-
dékként, a tisztán fideszes vezetésű 

városoknak 1,38 milliárdos támoga-
tást adott, míg az ellenzéki városok 
egyike sem kapott ilyet. Nincs más 
magyarázat, mint hogy tisztán poli-
tikai döntéshozatal történt.”
Reméli, hogy ezt a durván átpoli-
tizált pénzelosztást minden tisz-
tességes fideszes városvezető is 
kifogásolja, ezért meg az ellenzéki 
városvezetők megkérték a fideszes 
kollégáikat, hogy álljanak ki értük. 
Márki-Zay Péter megígérte, hogy az 
általa remélt 2022-es kormány- és 
rendszerváltás után ő mindig ki fog 
állni a fideszes városok és városve-
zetők érdekében. „A településeinken 
nem fideszesek és ellenzékiek élnek, 
hanem hódmezővásárhelyiek, baja-
iak, és gödöllőiek élnek. Ezért ezt az 
1,38 milliárdos támogatást minden 
megyei jogú város kapja meg. A ki-
eső bevételeket pedig 100 százalék-
ban kompenzálják!”
 Felszólította  kormányt, hogy ad-
minisztratív módon se akadályozzák 
az ellenzéki városokat, hónapokra 
elnyújtva pl. egy-egy támogatói ok-
irat aláírását aláírását, és ne húzzák 

a közbeszerzések engedélyezését 
3-6-9 hónapig. 
Önkormányzatok Nemzeti Együtt-
működési Tanácsa a bajai találkozót 
megelőző héten ült össze. Ez a kor-
mány és az önkormányzatok közötti 
egyeztető fórum, aminek összehí-
vására azért volt most szükség mert 
a településeknek február 15-ig költ-
ségvetést kell készíteniük és még 
nem látják, hogy - a Gémesi György, 
a Magyar Önkormányzatok Szövet-
ségének elnökének megfogalma-
zása szerint - „a kormány nagyon 
komoly megszorító intézkedéseit” 
milyen mértékben kompenzálják. A 
kiesés mértéke 150 mrd Ft, de a kor-
mány azt mondja csak 50 milliárdja 
van  erre a célra.
Márki-Zay Péter ezt úgy kommen-
tálta, hogy a teljes kompenzációra a 
9%-os deficitet és rekordszintű ál-
lamadósságot felhalmozó kormány-
zatnak nyilvánvalóan megvannak 
a forrásai, ha a Mathias Corvinus 
Collegium fideszes projektre tavaly 
jutott 400 milliárd közpénz… 

BEVÉTELKIESÉS HÓDMEZŐVÁSÁRHELYEN (millió Ft)

- kkv-k iparűzési adócsökkentése 600

- gazdasági visszaesés miatti adókiesés 150

- gépjárműadó elvétele 124

- díjemelések és parkolási bevételek elmaradása 60

- földadó bevezetésének elmaradása 80

Összesen: 1014

KORÁBBI ÉVEKBŐL EREDŐ TÖBBLETKIADÁSOK 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELYEN (millió Ft)

- 2012. évi BM támogatás visszafizetése 497

- 2014. évi BM támogatás várható visszafizetése 185

- kórház felé fennálló 2012. évi kölcsön rendezése 47

Összesen: 243

HITELTÖRLESZTÉS (ZSIGMONDY II. KÖTVÉNY) 300

JELÖLÉS • Elismerés a tudományos 
áttörésért

Karikó Katalin lesz 
Szeged díszpolgára
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Karikó Katalint jelölte 
Szeged város idei díszpolgá-
rának Botka László, Szeged 
polgármestere. A kutatónő 
elfogadta a felkérést és sze-
mélyesen veszi át az elisme-
rést a város napján, május 
21-én – tájékoztatta Szabó 
C. Szilárd, az önkormányzat 
sajtófőnöke az MTI-t.

Karikó Katalin a Szegeden szerzett 
ismeretekkel alapozta meg tudo-
mányos pályáját. Az egyetem után a 
Szegedi Biológiai Kutatóközpontban 
dolgozott, majd az Egyesült Álla-
mokban teljesedett ki a kutatómun-
kája. Karikó Katalin és munkatársai 
áttörést hoztak a koronavírus elleni 
harcban. A világon elsőként enge-
délyezték az általuk kifejlesztett 
vakcinát, így nem túlzás azt állítani, 
hogy ezzel a tavalyi év legnagyobb 
tudományos sikerét érték el. 
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Városunk

BUSZPÁLYÁZAT • Ha bármit előre tudott volna Jovány,  
nem 10 millióval ad olcsóbb ajánlatot

Decemberben 
megszavazták, most 
korrupciót emlegetnek

Folytatás a címoldalról

 Jelen esetben azonban biztos 
benne, hogy nem történt bűncselek-
mény. A járatterveket május-júni-
usban dolgozta ki, és úgy gondolta, 
ha nem a Volánbusz kap megbízást, 
akkor ő, de éppen Márki-Zay Pé-
ter tette akkor egyértelművé, hogy 
semmiképpen nem lehet ilyen mó-
don megbízást kapni, kötelező a 
pályáztatás. Ha ő adja be a legjobb 
ajánlatot, akkor ő csinálhatja, tette 
hozzá a polgármester. Jovány úgy 
tudja, hogy az ő és a második legjobb 
pályázat között is több mint 10 millió 
forint volt a különbség. Elmondta, 
ha bármit is tudott volna, ha bármi-
lyen korrupció felmerülhetne, akkor 
nem 10 millióval, hanem mondjuk 
csak 100 ezer forinttal ad olcsóbb 
ajánlatot, mint a másik pályázó, de 
nem így történt.
Arra a felvetésre, hogy vajon hogyan 
lehetett az, hogy a busz már kará-
csony előtt a városban volt, Jovány 
Gyula azt válaszolta, hogy amikor 
kiderült az eredmény, akkor a fiával 
már egyből indultak is Belgiumba a 
buszokért, és kettőt már hoztak is 
Vásárhelyre. Ezek a holland buszok 
kint voltak Belgiumban, flottában, 
és sikerült őket megszerezniük. A 
beszerzéseket, hogy annak tekinte-
tében minden szabályos volt, Jovány 
Gyula közokiratokkal tudja igazol-
ni, mondta. Az egésznek a kulcsa 
pusztán a gyorsaság volt, lévén ők 
nem állami vállalat. Szó sincs tehát 
Jovány elmondása alapján korrup-
cióról.
Szintén hallotta, hogy a felmatri-
cázás gyorsaságát is kifogásolja a 
Fidesz-KDNP. Itt is pusztán arról 
van szó, hogy rendkívül gyorsan 
intézkedtek a matricát kinyomtató 
dekoros céggel együtt és ezek után 
matricázást a fiával egy óra alatt 
ketten végezték.

3 fideszes megszavazta, 
2 tartózkodott

 A feljelentés, bár természetesen 
joga van bárkinek hozzá, két okból 
is meglepő. Egyrészt Horváth Zoltán 
a 2020. december 16-i véleménye-
ző ülésen megszavazta azt, hogy a 
menetrend szerinti helyi személy-
szállításra vonatkozó ajánlatkérés 
során a legkedvezőbb ajánlatot 
benyújtó ajánlattevővel szerződést 
kössön az önkormányzat. Hogy ez az 
ajánlattevő Jovány Gyula, már akkor 
ismert volt. A véleményező ülésen 
egyébként 13-an igennel szavaztak, 
míg 2-en tartózkodtak. Másrészt 
úgy tudjuk, hogy Jovány Gyulának 
a helyi Fidesszel és a KDNP-vel 
sincs rossz viszonya. Személye te-
hát semmiképpen nem jelenthetne 
pártpolitikai törésvonalat. Már csak 

azért sem, mert a véleményező ülé-
sen éppen Benkő Zsolt beszélt arról, 
hogy a városi közlekedéssel kapcso-
latban az első időszak fogja majd 
megmutatni, hogy beváltotta-e 
az elvárásokat. Ezek szerint a Fi-
desz-KDNP mégsem vár addig, igaz, 
akkor még, amikor megszavazták a 
szerződéskötést, semmi korrupcióra 
utaló jelet nem láttak.
Márki-Zay Péter polgármester a 
Médiacentrumnak elárulta, hogy a 
város és a Volánbusz között nem volt 
aláírt szerződés a helyi személy-
szállítást illetően. Őt egyébként nem 
lepte meg Horváth Zoltán és Markó 
Csaba lépése. A pályázatot jogi szak-
emberek készítették elő, minden 
szabályt és minden határidőt betar-
tottak, állította a polgármester.
A város márciustól 20 millió forint-
tal olcsóbban, évi 90 millió forint-
ból fogja a helyi személyszállítást 
megoldani a Jovány Busz Kft. által, 
ellentétben a Volánbusz korábbi 110 
milliós forint összegű teljesítésével, 
tette hozzá. A Fidesz által korábban 
elfogadott beszerzési szabályza-
tokon nyitottak, nem meghívásos 
volt a pályázat, hanem nyílt verseny 
keretében ment. Úgy tudjuk, több 

ajánlattevő sajtócikk alapján jelent-
kezett a pályázatra. Arról már ko-
rábban írtunk, hogy 6 pályázó volt és 
2 ajánlat érkezett, a Volánbusz pedig 
nem kívánt ajánlatot tenni. Az, hogy 
Jovány Gyula dolgozta ki hónapok-
kal korábban a terveket, nem zárta 
ki és nem tette jogellenessé a pályá-
zaton való elindulását.

Megérkeztek az első 
buszok, megvan a 
menetrend és az 
útvonalterv

 A buszok menetrendjeit az ön-
kormányzat követelményei és a 
lakossági igények alapján, a pályá-
zatban kiírt tervek szerint állították 
össze. Már megvannak a járatlapok 
és az utastájékoztató táblák, mondta 
Jovány Gyula.
A járatok csillagvonalban a Hősök 
teréről indulnak. 3 nagyobb járat 
helyett 6 kisebb járat lesz, maxi-
mum negyed órát kell egy járaton 
tartózkodni. A fontos megállóhelyek 
a tram-train megállók, a kórház, a 
piac és a bevásárló központok lesz-
nek.
Minden megállóba, minden órában 
ugyanazokban a percekben fog a 
busz odaérkezni, így nem kell min-
den órában más perceket megje-
gyezni az utasoknak. Amennyiben 
módosításra van szükség, azt 30 
napon belül meg tudja tenni.
Kérdésünkre Jovány Gyula elárulta, 
hogy a járatokkal 7 új munkahely 
keletkezik a cégnél. Eredetileg 
megkeresték a Volánbusznak a me-
netrend-módosításokkal érintett 
sofőrjeit is, mert a polgármesterrel 
egyetértve nem szerették volna, ha 
bárki az új járatok miatt elveszíti a 
munkáját. Ám a sofőrök nem vállal-
ták, hogy otthagyják az állami céget. 
A Jovány Busz Kft-nek jelenleg 5 
munkavállalója van, hozzájuk fog 
csatlakozni a 7 újabb, akikkel már 
meg is kötötték az előszerződést. 

CSILLAGSZERŰEN ALAKUL A VÁSÁRHELYI HELYI BUSZKÖZLEKEDÉS ÚJ ÚTVONALA

VADÁSZKASTÉLY • Benkő szerint  
ez igazságtalan, Márki-Zay szerint meglepő 
ez a beismerés

Lázár fizetett 
az elkerített 
területért

Folytatás a címoldalról

 Felidézte: magát az utat az 1980-
as években a termelőszövetkezet 
építtette, együtt a vadászházzal. 
1990 után átkerült az önkormány-
zat fennhatósága alá az út és csak 
a vadászházhoz vezető forgalmat 
szolgálta ki.
Benkő elmondása szerint az önkor-
mányzat 2019 elejéig nem is tudta, 
hogy ez az út a város tulajdonában 
van. Úgy véli, ebből politikát csinál-
tak és csak Lázár János ba**tatása 
a fontos. Majd elárulta: a Lázártól 
elkért számlából kiderült, évente 2,7 
millió forintot kell fizetni az útért.
A képviselő elmondta, Hódmezővá-
sárhely 42 ezer hektáros külterüle-
tén egyedül Lázár Jánosnak kell út-
használati díjat fizetnie. Meglátása 
szerint az előző tulajdonosoknak is 
díjat kellene fizetnie, ugyanis Lázár-
ral visszamenőlegesen is megfizet-
tették a díjat. Szerinte ez igazságta-
lan és tisztességtelen. Hogy a videó 
minél több embert érjen el, fizetett 
hirdetésként is megjelentették. 
Márki-Zay: Benkő kimondta, amit 
eddig tagadtak, azaz mégiscsak Lá-
záré a kastély
A polgármester az „év legszóra-
koztatóbb” videójának nevezte a 
felvételt. Szerinte miközben Benkő 
Zsolt „azon háborog, hogy az ön-
kormányzattól ellopott kastélyút 
kisajátításáért fizetni kell, úgy 
sétálgat ott, mintha ezt bárki meg-
tehetné és nem lenne kerítéssel és 
egy drága automata kapuval lezárva, 
kamerákkal és fizetett zsoldosokkal 
őrizve.”
Felhívta a figyelmet: a kastély jogi 
képviselőn keresztül ajánlotta fel a 
bérleti díjat, hivatalos értékbecslés 

alapján megállapított évi 2,7 milliót 
5 évre, amit visszamenőleg azonnal 
be is fizettek. Az elévülés alapján a 
korábbi tulajdonosoktól nem lehet 
behajtani a díjat.
Márki-Zay írt arról is közösségi ol-
dalán, hogy senki más nem sajátított 
ki önkormányzati utat és kevesebb 
lenne a bérleti díj, ha a tulajdonos 
számlával, a kivitelezésről szóló 
szerződéssel tudná igazolni, hogy 
az 50 millióra becsült értékű utat ő 
készíttette el.
„Benkő kimondta, amit eddig is 
tudtunk, de Lázár tagadta: a kas-
tély Lázár Jánosé” – jelentette ki a 
polgármester. Úgy véli, ,,ha ez így 
van, akkor az álcaként létrehozott 
gazdasági társaság csak színjáték:” 
a környező földeket 2016-ra sorra 
Lázár János édesanyja és gyermekei 
vásárolták fel, a valamikor itt állt 
vadászházat azonban Kulik Jenő, 
Lázár ügyvéd barátja szerezte meg;
a vadászkastélyt is Kulik építtette, 
a helyi építési szabályzatot is ek-
kor módosította az Almási-vezette 
önkormányzat, megkönnyítve a 
toronydaruval épített luxusingatlan 
kivitelezését; 
a vadásztársaságok fideszes állami 
átszervezésekor a kastély környé-
kén az ország legnagyobb területét 
szerezte meg az egykori földesúr 
Návay Kornélról elnevezett vadász-
társaság; 
Lázár János a 2018-as választáso-
kat és a kormányból való leváltását 
követően hivatalosan is szerzett 8% 
részesedést a kastélyban, a részvé-
nyek 48%-a azonban azóta is titkolt 
tulajdonosokhoz került.
A beérkezett 10 millió Ft bérleti díj-
ból új burkolatot kap a Medgyessy 
utca a Kertvárosban - tudtuk meg a 
polgármestertől. 

 FOTÓ: MAGYAR NARANCS

REMÉLJÜK SOKAKNAK SEGÍTSÉG LESZ AZ 
ÚJ, HELYI KÖZLEKEDÉS
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VASÚT-VILLAMOS • Lázár János szerint Vásárhelyen ez az évszázad üzlete

30-40 perc a két belváros között
BOROS TAMÁS

 Január 20-án Szentesen 
bemutatták az első, telje-
sen összeszerelt tram-tra-
in szerelvényt. Lázár János, 
a projekt kormánybiztosa 
szerint Szeged és Hódme-
zővásárhely lakossága, eze-
ket a járműveket 2021 őszén 
birtokba véve, közelebb ke-
rülhet egy modernebb, ma-
gasabb életszínvonalat biz-
tosító élethez. Kijelentette, 
a vásárhelyiek a tram-train-
nel (vagy ahogy magyarosan 
egyre gyakrabban hívják: 
vasút-villamossal) megfog-
ták az Isten lábát. A pontos 
menetrend, akárcsak a ké-
sőbbi buszmenetrend még 
tárgyalás és kialakítás alatt 
van, de az utazóközönséget 
egyre inkább az új járművek 
felé szeretnék irányítani.
 Egy 15 éves álom vált valóra - 
mondta Szentesen Lázár János, a 
projekt kormánybiztosa. Nem volt 
könnyű a két város közönségét 
meggyőzni arról, hogy ez a kötött-
pályás vasút-villamos mindenki 
számára előnyt, egy új életet jelent. 
De Lázár János szerint a vásárhe-
lyiek megfogták az isten lábát, és 
megkötötték az évszázad üzletét. 
A 80 milliárd forintos beruházás 
Lázár elmondása alapján a hódme-
zővásárhelyieknek nem került egy 

forintjába sem. Minden egyes fill-
érjét és eurócentjét az európai és a 
magyar adófizetők finanszírozták.
Ez egy elővárosi kötött-közleke-
dési mintaprogram lesz, amely 
új korszakot jelent majd a MÁV 
és a Volánbusz együttműködésé-
ben. Racionalizálja, életszerűbbé, 
komfortosabbá képes majd tenni a 
két város összeköttetését. A teljes 
magyar közlekedés szervezésére és 
finanszírozására kihatással lesz ez 
a program, mondta Lázár, ugyanis 
ha sikeres lesz, akkor több város 

vasút-villamossal való összekötése 
(Debrecen-Nagyvárad, Szombat-
hely-Kőszeg, Miskolc és környéke) 
értelmet fog nyerni.
A vasút-villamos csúcsidőszakok-
ban 15 percenként indulva juttatja 
célba az iskolákba, a klinikákra, 
a munkába igyekvőket, fejtette ki 
Lázár. A menetidő a kormánybiztos 
szerint jelentősen csökken, ő a sze-
gedi buszpályaudvar és Hódmező-
vásárhely belvárosa közötti utazási 
időt 55 percre tette, ami elmondása 
alapján 30-40 percre fog csökkenni. 
(Itt érdemes megjegyezni, hogy a 
jelenlegi menetrend szerint is 35-48 
perc a menetidő busszal a két város 
között, de az igaz, hogy a közúton, 
pláne csúcsidőben gyakoriak a fen-
nakadások – B.T).
Az új jármű olcsóbb, gyorsabb, 
környezetbarátabb lesz, emelte ki. 

Úgy gondolja, ez a beruházás olyan 
léptékű, amihez fogható csak a 
város bekapcsolása a vasúti közle-
kedésbe volt az 1870-es években, 
amikor vásárhelyi emberek a 19.-ből 
a huszadik századba léptek, most 
pedig a huszadikból a huszonegye-
dik századba, és közelebb jutnak a 
nyugat-európai életszínvonalhoz, 
amely 30 éves célkitűzés.
Lázár János a Vásárhelyi Médiacent-
rumnak nyilatkozva kijelentette: 
meggyőződése, hogy Szeged és Vá-
sárhely a következő 10 évben gazda-
sági és társadalmi értelemben iker-
várossá válik, ami regionális erőt 
is jelenthet nekik. Úgy látja, hogy 
ingatlanpiaci előrejelzések alapján a 
vonal mentén Hódmezővásárhelyen 
máris nő az ingatlanok értéke.
Homolya Róbert, a MÁV-csoport 
elnök-vezérigazgatója a Média-

centrum kérdésére elmondta, folya-
matosan tárgyalnak a menetrendet 
és a jegyrendszert illetően. Mind a 
közlekedési mód, mind a jegyárak 
tekintetében egy könnyen hozzá-
férhető, olcsó, versenyképes megol-
dáson gondolkodnak. Arra még nem 
tudott választ adni, hogy hogyan és 
mennyiben fog a buszmenetrend 
a vasút-villamos elindulása után 
megváltozni, mert biztosan változni 
fog, és a projektnek a célja, hogy a 
közúti autó-, és buszközlekedésről 
egyértelműen a kötöttpályás közle-
kedés felé tereljék az utasokat. Mivel 
a Volánbusz beolvadt a MÁV-ba, 
ezért is a menetrendnek egymást 
kiegészítőnek, és nem egymással 
versengőnek kell lennie. Egységes 
menetrendkereső, jegyigénylő, 
utastájékoztató rendszert szeretné-
nek kialakítani, nem csak a régió-
ban, a tram-trainnel kapcsolatban, 
hanem országosan is. 
Lázár János a sajtótájékoztatón azt 
is elárulta, hogy a projekt, termé-
szetesen új közbeszerzési eljárá-
sokkal, de folytatódik, és 2024-ben 
a tervek szerint Szegedről (így köz-
vetve természetesen Vásárhelyről) 
már Szabadkára is vonat-villamos-
sal utazhatunk.
A projekttel kapcsolatban feltett 
kérdésünkre Lázár János azt mondta 
mintegy 10 éven belül térül meg, ám 
véleménye szerint a vásárhelyiek-
nek már egy nap alatt is.
A MÁV megtérülési tanulmánya 
szerint napi 10 ezer utas fölött már 
nyereségesen lehet üzemeltetni 
a villamosvasutat. Most naponta 
7-12 ezer ember ingázik Vásárhely 
és Szeged között, őket kell tehát  
meggyőzni, üljenek át a az autójuk-
ból, vagy buszból a tram-trainre. 

A JÖVŐBE VISZ A VASÚT-VILLAMOS; FOTÓ: BUDAY DÁNIEL/VÁSÁRHELYI MÉDIACENTRUM

Összesen 12 darab járművet szállítunk, 76 millió euró vagy-
is 27,5 milliárd forint nagyságrendjében jutottunk rende-
léshez - a legfontosabb számokat Dunai Zoltán, Stadler 
Trains Magyarország Kft. ügyvezető igazgatója osztotta 
meg a sajtótájékoztató résztvevőivel. Nagyon fontos, na-
gyon jelentős rendelés ez a cég életében - tette hozzá.

Folytatás a címoldalról

Az említett posztban ezt írta Már-
ki-Zay:
„A HÁROM LEHETSÉGES MAGYARÁ-
ZAT arra, hogy a vásárhelyi lerakó a 
kormányhivatal engedélyével Walter-
né szerint mérgező olasz hulladékot 
rakhat le:
1. a hivatal vezetői nem voltak tisztá-
ban a mérgező hatással, inkompeten-
sek
2. tisztában voltak a hulladék mérgező 
hatásával - saját gyermekeik életét is 
szándékosan veszélyeztették
3. szó sincs mérgező hatásról, Walterné 
hazudozik”
Az első két pont – mintha nem 
egymásnak ellentmondó, szándé-
kosan képtelenre megfogalmazott 
mondatok lennének – sértette meg 
Juhász Tünde kormánymegbízottat 
és Holubán Csillát, a Szegedi Járási 
Hivatal hivatalvezetőjét. És bár pol-
gári peres eljárásban megkapták a 

maguk 400-400 ezer forintját, most 
büntető eljárásban is elindították 
ugyanezt az ügyet.
Ma volt az első tárgyalás a Csongrádi 
Járásbíróságon, miután a pandémia 
miatt már háromszor elnapolták.
A január 1-től megváltozott rend 
szerint bíróságok ellen már nem 
lehet elfogultsági kérelmet indítvá-
nyozni. Csak bírók ellen. Márki-Zay 
jogi képviselője, dr. Hamvas Ödön 
első körben elfogultsági kérelmet 
indítványozott, mivel Holubán Csilla 
pár éve még a Csongrádi Járási Hiva-
tal vezetője volt, és mint ilyen napi 
munkakapcsolatban állt a Csongrádi 
Járásbírósággal, melynek elnöke Dr. 
Badóné dr. Murányi Edit, aki éppen 
ezt a tárgyalást is megkapta. A bíró-
nő megállapította, hogy ő nem elfo-
gult és lefolytatta a tárgyalást.
A bíróság előtt Juhász Tünde egyéb-
ként elmondta, hogy 25 éve dolgozik 
a közigazgatásban és azt tapasztalta, 
hogy nincs helye és módja a pártpo-

litikai megnyilvánulásoknak, ezért 
volt teljesen meglepő és megdöb-
bentő számára az, hogy „Márki-Zay 
Péter politikai iszap-birkózásba” 
akarta őt és munkatársát bevonni, 
politikai haszonszerzés céljából.
Ezt később Márki-Zay ügyvédje 
azzal cáfolta, hogy ma Magyaror-
szágon nem létezik olyan kormány-
megbízott, aki valamilyen ellenzéki 
pártnak lenne a tagja. Márki-Zay 
Péter pedig elmondta, hogy ha poli-
tikai haszonszerzés lett volna a cél-
ja, akkor ő támad és nem védekezik.
Juhász Tünde a kommentcunamiról, 
amit a polgármester posztja alatt 
vélt felfedezni azt állította, hogy 
rágalmazó volt és legalább olyan 
sértő, mint a poszt maga. Márki-Zay 
Péter felkérésére, hogy mutassanak 
akár egy olyan kommentet, ami őket 
támadta volna már nem érkezett 
válasz. 
A bíróság azt is elutasította, hogy 
Márki-Zay-ék tanúként behívják 

Walterné Böngyik Teréziát, aki el-
mondhatta volna honnan is indult 
az egész ügy.
A Csongrádi Járásbíróság elnöke, 
Badóné dr. Murányi Edit bíró bű-
nösnek találta dr. Márki-Zay Pétert 
rágalmazás vétségében. Szerinte a 
megfogalmazottak nem tekinthe-
tőek hipotézisnek, feltevésnek, és 
bár azt állíthatja Juhász Tündéről és 
Holubán Csilláról, hogy szakmailag 
alkalmatlanok, azt, hogy szándé-
kosan mérgeznék a vásárhelyieket, 
különös tekintettel a saját gyerekei-
ket is, ezt nem lehet leírni sehol.
Mivel a Miklós Anikó vs. Márki-Zay 
Péter perben az ítélet próbára bo-
csátás lett, most Márki-Zay Pétert 
a bíró halmazati büntetésként 500 
ezer forint + perköltségek megfize-
tésére ítélte.
Márki-Zay Péter facebook reakci-
ójában azt írta, hogy „hazug vádak 
alapján ma ugyanannyit kap bünte-
tésként egy ellenzéki politikus, mint 
amennyit 19 ezer pedofil képért egy 
fideszes.”
Márki-Zay Péter és védője fellebez-
nek az ítélet ellen. 

SZEMÉT ÜGY • Már 1 millió 300 ezer Ft-ba került egy poszt a polgármesternek

Megint elítélték Márki-Zay Pétert

MÁRKI-ZAY PÉTER A CSONGRÁDI 
JÁRÁSBÍRÓSÁGON
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GAZDASÁG • 800 milliós beruházással növeli versenyképességét 
a Villeroy & Boch

Lázár: felelőtlen városok, 
felelős vállalatok
BOTTYÁN RÓBERT

 A tervezetten 2021 decem-
berében lezáruló projekt ke-
retében két új mázolósorral 
és egy magasnyomású WC 
öntőgép telepítésével kí-
vánja növelni a versenyké-
pességét a Villeroy & Boch 
Magyarország Kft. hódme-
zővásárhelyi gyára – tájé-
koztatta szerkesztőségün-
ket a vállalat. Lázár János, a 
térség országgyűlési képvi-
selője a beruházást bejelentő 
sajtótájékoztatón elmondta: 
a kormány mindig kész arra, 
hogy felelősen gondolkodó 
vállalatokat, munkavállaló-
kat támogasson. 
 A beruházás megvalósításához 
a cég sikeresen pályázott a Külgaz-
dasági és Külügyminisztérium új 
kompenzációs programjára. A koro-
navírus Okozta Károk Kompenzálá-
sára Kiírt Nagyvállalati Támogatási 
Programon a vállalkozás a teljes be-
ruházás 35%-át, 283 millió 779 ezer 
forint támogatást nyert el – tudatta 
a cég.
A szanitergyárban megvalósuló be-
ruházások célja részben a munkafo-
lyamatok automatizálása, ezáltal a 
munkatársak fizikai terheltségének 
a csökkentése, részben pedig az 
egyre népszerűbbé váló új technoló-

giájú WC kapacitás növelése. Ugyan-
akkor a cég vállalta, hogy a projekt 
lezárásáig fenntartja az induláskor 
meglévő létszámát, így a munkahe-
lymegőrzés is kiemelt figyelmet kap 
a beruházások során – közölték.
A Villeroy & Boch Magyarország 
elődjét, az Alföldi Porcelángyárat 
1965-ben alapították az alföldi 
városban, így hazánk egyetlen sza-
nitergyára közel 60 éve gyárt egész-
ségügyi kerámiákat. A vállalat Hód-
mezővásárhely egyik legnagyobb 
munkáltatója.

Lázár János: a kormány 
nem fog felelőtlenül 
gazdálkodó városokat 
támogatni

A Külgazdasági és Külügyminiszté-

riumban tartott, a beruházást be-
jelentő sajtótájékoztatón részt vett 
Lázár János is.
Az MTI beszámolója szerint a térség 
országgyűlési képviselője hangsú-
lyozta: a világban ma az emberi élet 
és a gazdasági élet megmentéséért 
folyik a küzdelem. Az emberi éle-
tért való küzdelemben a védőoltás, 
a gazdasági élet megmentéséért a 
vállalatoknak biztosított tőkein-
jekció jelenthet segítséget. Megkö-
szönte a kormánynak az elmúlt év-
ben végzett munkáját, amelyet 500 
ezer magyar ember munkahelyének 
megmentése érdekében végzett, és 
a mostani támogatással hozzájárul 
750 hódmezővásárhelyi család eg-
zisztenciájának megőrzéséhez.
Mint mondta, a valós megoldást a 
válság idején a beruházás, befektetés 
jelenti. A kérdésre, hogy a kormány 
kellőképpen támogatja-e azokat a 
városokat, közösségeket, amelyeket 
2019 ősze óta ellenzéki politikusok 
vezetnek, Lázár János elmondta: 
a magyar kormány a magyar adófi-
zetők pénzéből soha nem tudott és 
soha nem fog felelőtlenül gondol-
kodó polgármestereket, felelőtlenül 
gazdálkodó városokat támogatni.
A kormány mindig kész arra, hogy 
felelősen gondolkodó vállalatokat, 
munkavállalókat, támogasson. El-
mondta, Hódmezővásárhelyen a 
Villeroy & Boch presztízsmárkát 
jelent, a város legjobb és legnagyobb 
munkaadója, a legnagyobb adófize-
tője – fűzte hozzá. 

Adósságok a múltból

Mint emlékezetes, az önkormányzatok 2014-es konszo-
lidációja során az államnak Hódmezővásárhelytől 22,5 
milliárd Ft-ot kellett átvállalnia. Összehasonlításképpen 
olyan, jóval nagyobb városoknak, mint Szeged, vagy Deb-
recen akkor 25-28 milliárdos volt az adóssága. A megyei 
jogú városok közül a leginkább eladósodott 155 ezres Pécs 
csaknem 46 milliárdos adósságot halmozott fel, de a né-
pesség arányában ez is kisebb volt, mint a vásárhelyi 22 és 
fél milliárd Ft, itt minden helyi lakosra 485 ezer 900 Ft ju-
tott. Az adósságkonszolidációból néhány tétel kimaradt és 
a város jelenkori költségvetését terheli: 700 millió Ft körül 
van a 2012-es, 2014-es szabálytalanul elköltött belügymi-
nisztériumi támogatások aktuális visszafizetési kötele-
zettsége. A Zsigmondy-kötvények hiteltörlesztése évi 300 
millióba kerül a városnak. És a sornak még nincs vége.

A BERUHÁZÁSOK CÉLJA  A MUNKAFOLYAMATOK AUTOMATIZÁLÁSA ÉS TERHELTSÉG 
CSÖKKENTÉSE IS (FOTÓ: MTI)

LAKHATÁS • A városvezetés felvállalná 
a kockázatot

Vis maiorral 
kiadhatók lennének 
a Csengettyű közi 
lakások
BOTTYÁN RÓBERT

 Márki-Zay Péter január 
17-i facebookos beszámo-
lójában arról beszélt: a ve-
szélyhelyzet ideje alatt, a 
covidra hivatkozva, vis mai-
orral az önkormányzat ki-
adhatná a lakásokat, ha az 
tényleg indokolt eset lenne.
 Ha kiadja a lakásokat, mit ve-
szít? A korábbi ráfordításokat kell 
visszafizetni? – kérdezte egy hoz-
zászóló a közösségi oldalon a pol-
gármester videójánál. Márki-Zay 
Péter elmondta: ez pontosan így 
van. Ugyanakkor a járványhelyzet 
alatt, ha lakhatási segítség kell, ak-
kor abban a város segítségükre lesz 
és vis maiorra hivatkozva oda tudják 
adni.
„Felvállaljuk azt a kockázatot, hogy 
bár ez a ,,családbarát” kormány nem 
engedi a vásárhelyi családok boldogu-

lását, de ha az életük van veszélyben 
(pl. fiatal, közösségbe járó személy 
lakik együtt időssel), akkor ezeket a la-
kásokat a város használhatja” – fűzte 
hozzá a polgármester.
Ebben az ügyben optimista. Sze-
rinte ha valaki covidra hivatkozva 
jelentkezik, akkor annak segítenek. 
Elmondása szerint Kis Andrea alpol-
gármesterhez tartoznak a szociális 
ügyek, az ő feladata, hogy beköltöz-
tesse az esetleges lakókat megfelelő 
szerződésekkel a lakásokba.
Mint arról már többször írtunk, a 
Csengettyű köz 33 lakását az ön-
kormányzat a Minőségi Otthoncse-
re Program égisze alatt vásárolta 
meg még 2017-ben, de a program 
jelenleg áll, így a lakások is üresek. 
Az önkormányzat régóta szeretné 
ezeket a lakásokat kiadni, ám ehhez 
Gyopáros Alpár, a Modern Városok 
Programért felelős kormánybiztos 
engedélye szükséges, ami nem ér-
kezett meg. 

ÁLLATVÉDELEM • Az önkormányzattól 
tavasszal és ősszel kaptak támogatást

Néhány százezer Ft 
is fontos  
az állatvédőknek
BOTTYÁN RÓBERT

 A Hódmezővásárhelyi 
Állatvédők Egyesülete két 
önkormányzati pályázatot 
nyert meg 2020-ban. Egy 
részéből folytatták ivartala-
nítási programjukat, másik 
részéből egy új ajtót vásárol-
tak.
 Az egyesület arról tájékoztatta 
szerkesztőségünket, hogy a 2020-as 
önkormányzati pályázatok tavaszi 
fordulójában többek között macs-
kaivartalanítást vállaltak. Erre 300 
ezer forint támogatást kaptak.
Legfőképp nőstény cicákat ivartala-
níttattak, ezzel megelőzve azt, hogy 
egy-egy területen elszaporodjanak. 
,,Nagy segítség volt ez a számunkra, 
hiszen sajnos az ivartalanításokra, a 
műtétekre kevés támogatás érkezik 
– pedig a legeslegfontosabb tevé-
kenység!” – közölte az egyesület. A 
programban a műtéteket Dr. Kovács 
István szerződött állatorvosuk vé-
gezte el, a koviDoki Állatorvosi Ren-
delőben. A doktorral már több száz 
cicát sterilizáltattak és gyógyíttattak 

a városban.
Az ősszel kiírt pályázaton is elindul-
tak – egy új ajtót vásároltak az ott 
elnyert 130 ezer forintból a szociális 
helyiségükre. „Nagyon kevés pá-
lyázati forrás áll rendelkezésre a civil 
szervezetek számára, éppen ezért egy-
egy fejlesztés vagy korszerűsítés ne-
hézkes – azonban az önkormányzati 
támogatással egy új, szigetelt ajtóhoz 
is hozzájuthattunk” – fogalmazott az 
egyesület. 

ŐT AZ EÖTVÖS ISKOLA UDVARÁRÓL 
VITTÉK ORVOSHOZ AZ ÁLLATVÉDŐK

KÖZLEKEDÉS • Gyorsabb vonatok Békéscsaba és Szeged között

Megújul a vasútállomás
B. D.

 Bontanak és építenek is 
majd a hódmezővásárhelyi 
vasútállomáson, Békéscsaba 
és Orosháza között 120-szal 
roboghatnának a vonatok.
 2 milliárd forintot fordít a Bé-
késcsaba-Szeged vasútvonal felújí-
tásának előkészítésére a Nemzeti 
Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. A ter-
vezett projekt több eleme is érinti 

Hódmezővásárhelyt és környékét. 
Az érintett vasúti vonalszakasz 
kivitelezéséhez szükséges enge-
délyezési tervek, tendertervek és 
tenderdokumentáció elkészítésére, 
engedélyeztetésére, és – a megren-
delő megrendelése esetén – a kivi-
teli tervek elkészítésére vonatkozik 
a megbízás, amiről december 17-én 
írtak alá szerződést három tervező 
céggel. 
A vásárhelyi állomáson – amit a 
székkutasival egyetemben meg-

újítanának – új felvételi és üzemi 
épületet létesítenek majd, a régieket 
elbontják. A Békéscsaba-Orosháza 
közötti vonalszakaszon 120 km/h-ra 
emelnék a sebességet, a vonal többi 
részén 80 km/h sebesség folyama-
tos fenntartására alkalmas, hézag 
nélküli pálya megtervezése a feladat.
A megbízást elnyert irodáknak 20 
hónapjuk van, hogy jogerős építési 
engedélyt szerezzen a projekt. 



6.

2021. január 29.

Kultúra

KÉPZŐMŰVÉSZET • Megnyílt a 66. Vásárhelyi Őszi Tárlat 
díjazottjainak egyéni kiállítása

Alkotás korona idején
MUNKATÁRSUNKTÓL

 A Himnusz születésnap-
ján, a Magyar Kultúra Nap-
ján nyílt meg a Tornyai János 
Múzeum online kiállítása, 
ahol három fiatal művész 
mintegy 70 alkotása tárul az 
érdeklődők elé, egyelőre az 
interneten keresztül. Azon-
ban, ha a múzeum kapui 
újra megnyílhatnak, élőben 
is megtekinthetik majd a A 
Solo, Interrealism és Flash 
című tárlatokat.
 A kiállítást online módon a mú-
zeum Youtube csatornáján nyitotta 
meg Szabó Noémi, a szentendrei 
Ferenczy Múzeumi Centrum művé-
szettörténésze, előtte Miklós Péter, 
szakmai tanácsadó mondott néhány 
szót.
A 2019 -es Őszi tárlaton 
díjazott művészek önálló 
kiállítását nyitottuk most 
meg, ugyanis ők ilyenkor 
lehetőséget kapnak arra, 
hogy így mutatkozzanak 
meg. A koronavírus miatt 
sok kiállításunk – mint a 
mostani is – eltolódott, és 
a virtuális térbe tettük át 
őket. Sajnos még a tavalyi 
őszi tárlatot sem tudtuk a 
nézőknek megmutatni, csak 
online bemutató volt. Most  
Szabó Klára Petra, Kármán 
Dániel és Gresa Márton 
egyéni kiállításait mutatjuk 
be, szintén online módon. 

Miklós Péter hozzátette, hogy az 
egyéni kiállítók egy- egy alkotást 
felajánlanak a múzeumnak, amivel 
bővül a Tornyai János Múzeum kí-
nálata. Ebben a dinamikusan fejlődő 
világban a kortárs művészetnek a 
jelenlegi lenyomatai a díjazottak 
művei.
Szabó Noémi, a szentendrei Feren-
czy Múzeumi Centrum művészet-
történésze a megnyitón elmondta,
hogy 2020-as év 

megmutatta, hogyan vált 
könnyen átjárhatóvá a 
virtuális és a valóságos 
létezés. Az alkotók 
témái között szerepel a 
karanténban megélt magány, 
a Covid idején történt alkotás, 
a korábban biztosra vett 
tények megkérdőjeleződése. 
Ezek a témák tökéletes talajt 
adtak arra, hogy ebben 
a megváltozott világban 
alkossanak a művészek.

A 66. Vásárhelyi Őszi Tárlat fődí-
jas alkotójának, Szabó Klára Petra 
munkái a női nézőponton keresztül 
mutatják be az öntárgyiasítás meg-
nyilvánulási gyakorlatait. A kiállítás 
címe, Solo a művészi magányra 
és egyedüllétre, a karantén miatti 
alkotói bezártságra utal. Témavá-
lasztásával a művész saját példá-
ján keresztül, önreflektív módon 
kérdez rá a női szerepekre, illetve 
a társadalomban betöltött helyük 
ambivalenciáira; Szabó Klára Petra 
önvizsgálata egyfajta mankóként is 
szolgál a nők általános identitáske-
reséséhez.
A Magyar Képzőművészeti Egyetem 
képgrafika szakán nemrégiben vég-
zett Kármán Dániel nyerte el 2019-
ben a Hódmezővásárhely Megyei 
Jogú Város és a Magyar Művészeti 
Akadémia által adományozott Rud-
nay Gyula Művészeti Ösztöndíjat. 
A fiatal alkotó „valóságok közötti 

útra invitálja” Interrealism be-
számoló kiállításának látogatóit. A 
Rudnay-ösztöndíjas képzőművész 
kiállított művein olyan képi struk-
túrákat jelenített meg, amelyek 
végeredménye legalább annyira 
festmény, mint amennyire grafika. 
Hogy melyik, az legyen nézőpont 
függvénye – mondta el Kármán Dá-
niel. A művész alkotásain tudatosan 
használja külön rétegként a raszter-
pontokat; e megoldással egyidejűleg 
tudja érvényre juttatni a grafikai és a 
festészeti indíttatást.
Gresa Márton Flash címet viselő 
kiállításán alkotótársához, Kármán 
Dánielhez hasonlóan a kettőssé-
get állítja művei középpontjába. A 
hagyományos realista értékeket és 
festészeti módot a digitális képalko-
tás lehetőségeivel ötvözi, így hozva 
létre új rituálét. A Fiatal Festők Ní-
vódíjával elismert alkotó meglátása 
szerint a virtuális már nem ellentéte 
a valóságosnak, ugyanis a virtuális 
már része a valóságosnak, így a mai 
kor embere nemcsak kölcsönhatás-
ban van a technikai eszközökkel, 
hanem gyakran annak világában „éli 
mindennapjait”.
Alkotó és mű, néző és 
befogadó között most falak 
vannak, én azt kívánom, 
hogy ezek a falak minél 
hamarabb leomoljanak.

-zárta a kiállítás megnyitóját Szabó 
Noémi. 

PÁLYÁZAT • Iskolások jelentkezését várják

Kisfilmeket várnak 
a megye értékeiről
BOTTYÁN RÓBERT

 A Csongrád-Csanád Me-
gyei Önkormányzat „Ér-
tékünk Csongrád-Csanád 
megye” címmel videó pá-
lyázatot hirdetett iskolások 
számára. A megye teljes te-
rületéről várják a jelentke-
zéseket 2021. február 28-ig, 
a hét legjobb csapat kirán-
dulást nyer.
 A feladat, hogy kisfilmet kell ké-
szíteni a Csongrád-Csanád Megyei 
Értéktár valamely eleméről, vagy 
elemeiről. Az alkotás hossza 1-2 

perc, lehet narrációval, vagy anélkül 
készíteni, a lényeg, hogy ötletes, 
vicces és figyelemfelhívó legyen.
A legjobb hét csapat videóját díjaz-
zák. A nyeremény egy-egy kirándu-
lás, amelynek keretében egy másik 
Csongrád-Csanád Megyei Járás ér-
tékét látogathatják meg.
Az összes megyei értéket, – amik-
ről videót lehet készíteni, - itt lehet 
megtalálni: csongrad-megye.hu/
site/index.php/onkormanyzat/er-
tektar/megyei-ertektar
A részletes pályázati kiírásról pedig 
itt lehet olvasni: csongrad-megye.
hu/palyazat/videopalyazat_2021.
pdf 

VERSENY • 25 résztvevő volt

Nagy-Sztancsik 
Ádám nyerte a Corvin 
vetélkedőjét
BOTTYÁN RÓBERT

 A Hódmezővásárhelyi SZC 
Corvin Mátyás Technikum 
és Szakképző Iskola 2020. 
november 5-én „Minden 
napra egy kérdés” címmel 
online vetélkedőt hirdetett, 
elsősorban az általános is-
kolás tanulók számára, de 
bárki csatlakozhatott a ver-
senyhez. A versengés kará-
csonyig tartott.
 Változatos kérdésekkel jelent-
keztek nap mint nap az iskola Fa-
cebook oldalán a kereskedelem, 
vendéglátás és idegenforgalom 
témaköréből. A versenyzők privát 
üzenetben küldték el válaszaikat a 

feleletválasztós, párosítós, kifejtős, 
kreativitást igénylő kérdésekre.
Megkérdezték például, hogy mi az 
a kugler, amiről József Attila is írt 
(„S öt forintért kuglert venni”), mit 
jelent az ökoturizmus, vagy hogy 
mitől függ, milyen árut és milyen 
mennyiségben rendel egy üzlet.
Az intézmény arról tájékoztatta 
szerkesztőségünket, hogy a huszon-
öt válaszadó közül Nagy-Sztancsik 
Ádám (Szent József Kertvárosi 
Katolikus Általános Iskola, 8.A) 
bizonyult a legkitartóbbnak és leg-
eredményesebbnek, ezért a vetélke-
dő fődíját, egy karácsonyi illatokat 
árasztó mézeskalács házikót, egy 
Kajla-könyvet, egy könyvutalványt 
és egy izomerősítő sporteszközt ő 
nyerte meg. 

FOTÓ: HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI SZC CORVIN MÁTYÁS TECHNIKUM ÉS SZAKKÉPZŐ ISKOLA

 A HÁROM FIATAL ALKOTÓ ÖNÁLLÓ KIÁLLÍTÁSA AZ ONLINE TÉRBEN ÉRHETŐ EL

TÁMOGATÁS • Zenei napokat és mesterkurzust rendezhetnek

Sikeres pályázatok a Péczely 
Attila Ének-Zenei Alapítványnál
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Több mint egymillió forint 
támogatást nyert a vásárhe-
lyi Péczely Attila Ének-Zenei 
Alapítvány rendezvényeinek 
megvalósítására.
 A Péczely Attila Ének-Zenei Ala-
pítvány két pályázatát is kedvezően 
bírálta el a Nemzeti Kulturális Alap. 
A hétfőn nyilvánosságra hozott lista 
szerint 600 ezer forint támogatást 
kap a szervezet az Augusztusi Zenei 
Napok kortárs magyar zenei est-

jének megrendezésére, illetve 700 
ezer forintot egy komolyzenei mes-

ZENEI NAPOKAT ÉS MESTERKURZUST IS TARTHAT AZ ALAPÍTVÁNY

terkurzus megszervezésére. 
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JÓGA • Az interneten keresztül is nő a próbálkozók száma

Jóga mozdulatsorok 
az online térben
VASS RAMÓNA

 Hosszú hetek óta egyedül, 
a tanítványok társaságát 
mellőzve jógázik Heinrich 
Éva stúdiójában. A mozdu-
latsorokat követői – a mo-
dern technika segítségé-
vel- a saját otthonaikban 
gyakorolhatják. Az oktató 
szerint a lelkesedés nem-
hogy alábbhagyott volna, 
egyre többen tették le vok-
sukat a jóga mellett.
 Egyre többen fordulnak azokhoz 
a foglalkozásokhoz, amelyeket az 
online tér kínál, hiszen még mindig 
nem lehet csoportosan művelni a 
hobbi sportokat. A jóga azért élheti 
a pandémia alatt is virágkorát, mert 
segít megteremteni a testi-lelki 
harmóniát, ami ebben az időszakban 
kulcsfontosságú.
Heinrich Éva jógaoktató a Vásárhelyi 
Televíziónak elmondta: olyan sze-
mélyek csatlakoztak, akiknek eddig 
nem igazán volt lehetőségük eljönni 
személyesen jógázni. Külföldi isme-
rősei keresték meg, hogy így nagyon 
szívesen kipróbálnák, illetve a fő-
városból is többen vannak az óráin. 
Csatlakoznak a szülők is, akik 2-3 
gyerekkel nem feltétlen tudnak az 

esti órákban eljönni egy jógaórára, 
mert fürdetés vagy tanulás van. Az 
online térnek köszönhetően azon-
ban tudnak teremteni maguknak 
egy – másfél órát.
Akik izmaik megdolgozásán kívül 
elméjüket is szeretnék lecsendesí-
teni, mert törekednek a testi-lelki 
egyensúly megteremtésére, azok 
számára a jóga a legalkalmasabb, 
már csak azért is, mert terápiás 
mozgásformaként tartják számon - 
hangsúlyozta Heinrich Éva.
A jógaoktató felhívja a figyelmet: a 
testen kívül igenis nagyon fontos, 
muszáj foglalkozni ezekkel a finom 
fizikai dolgokkal, mint a lélek, a gon-
dolataink, a légzésünk. A jógaórákon 

ezeket külön-külön szokta mon-
dani, hogy melyik testrészünkre, 
melyik belső szervünkre figyeljünk, 
mert már csak a légzésünk olyan ha-
tást tud gyakorolni bensőnkre, hogy 
akár meg is szüntethetünk bizonyos 
panaszokat – fogalmazott.
Heinrich Éva fontosnak tartja ta-
nítványaival a kapcsolattartást, 
ezért, ha éppen nem a mozdulatokat 
tökéletesítik, akkor recepteket cse-
rélnek, vagy ha kell, motiválják egy-
mást. A jógaoktató azonban úgy lát-
ja, hosszútávon a személyes jelenlét 
semmi mással nem pótolható, ezért 
már alig várja, hogy együtt jógázzon 
a többiekkel. 

EGYRE TÖBBEN JELENTKEZNEK JÓGA ÓRÁRA ONLINE (KÉP: VÁSÁRHELYI TV)

LABDARÚGÁS • Egyre fontosabb szereplője a válogatottnak

7 dolog, amit (esetleg) nem 
tudott Kecskés Ákosról
BÍRÓ DÁNIEL

 Kétoldalas interjút adott a 
Nemzeti Sportnak a vásár-
helyi gyökerekkel bíró, 24 
éves válogatott labdarúgó, 
aki jelenleg a svájci Lugano 
játékosa. Csokorba gyűjtöt-
tük, mit árult el magáról és 
szülővárosával kapcsolat-
ban kis Kecske.
 Hódmezővásárhelyen és környé-
kén nagyon büszke rám mindenki, 
ami nemcsak jól esik, motivál is. 
Egyébként az egyik nagyapámat 
hívták először kis Kecskének, aki er-
refelé legendás labdarúgó volt, tőle 
örököltük ezt a becenevet.
Hároméves lehettem, amikor 
megkaptam az első labdámat, egy 
esztendővel később már elkezdtem 
az ovifocit Hódmezővásárhelyen. 
Vékony, alacsony kölyök voltam, 
sőt, amikor serdülőként elkerültem 
Olaszországba, még mindig a kiseb-
bek közé tartoztam.
Nagymamám töltött káposztája a 
legfinomabb, habár van egy csárda 
Hódmezővásárhelyen, ahol szintén 
nagyon jól készítik a szármát. A kol-
bászhús, minimális rizs, esetleg ke-

vés füstölt nyúlja mellé csak savanyú 
káposzta és rántás kell.
A magyaron kívül olaszul beszélek a 
legjobban, majd angolul, és csak ez-
után jön a szerb . Gyerekkoromban 
rengeteget játszottunk Újvidéken, 
mivel közel van a határ, illetve sok 
vajdasági felmenőkkel rendelkező 
csapattársam is volt, ezért ragadt 
rám ez a nyelv.

Jelenleg az Egyesült Államok koráb-
bi elnökéről, Donald Trumpról olva-
sok, akinek klinikai szakpszicholó-
gus unokahúga, Mary L. Trump egy 
leleplező alkotásban, a Túl sok és 
sosem elég című portréban tálal ki 
róla. Láttam a politikus életéről szó-
ló dokumentumfilmet a Netflixen, 
az is tetszett. A filmek helyett inkább 
sorozatokat nézek, a Jóbarátokat 
nagyon szeretjük a testvéreimmel.
Öt év múlva egy jó bajnokságban 
szeretnék szerepelni, stabilan 
játszani a csapatomban, a váloga-
tottban. Édesanyám a nővéreimhez 
hasonlóan jogi egyetemre küldene, 
és én is hajlok a tanulás felé. Ha 
nem labdarúgó lennék, nemzetközi 
tanulmányok szakra mentem volna, 
mivel több nyelven beszélek. Jelen-
leg levelezem egy külföldi iskolával, 
ahová talán egyszer kellene szemé-
lyesen bemennem. Nürnbergben 
lenne a vizsga, ha sikerülne, nem-
zetközi marketing és sportmene-
dzser képesítést kapnék.
Talán a mostani a legemlékezete-
sebb interjúm, hiszen olyan még 
nem fordult elő, hogy édesanyám 
házában, Hódmezővásárhelyen fo-
gadtam volna az újságírókat. 

KECSKÉS ÁKOS EGY REMEK FORMÁBAN 
LÉVŐ VÁLOGATOTT FONTOS LÁNCSZEME; 

FOTÓ: MLSZ

KOSÁRLABDA • Jól kezdték az évet

Emelt fővel 
búcsúzott a Hepp 
Kupától a Kosársuli

MUNKATÁRSUNKTÓL

 128-103-as vereséget 
szenvedett az előzetesen 
esélyesebbnek tartott Vá-
sárhelyi Kosársuli az Újpest 
együttesétől az alacsonyabb 
osztályú csapatok számára 
kiírt Hepp Kupa negyeddön-
tőjében.
 A félidőben még csak 4 ponttal 
vezetett az NBI/B Zöld csoportjának 
tabelláján a Kosársulival pontosan 
ugyanúgy álló Újpest, ám a második 
félidőben állva hagyták Tóth Tamás 
legénységét, akik nem számíthattak 
Molnár Bence és Varga Ákos játéká-
ra. A vásárhelyiek legeredménye-
sebb pontdobója Bálint Erik volt 21 
ponttal, de alig maradt el tőle a 20 
pontig jutó Varga Zalán.

A csapat szerint erre a pontgazdag 
meccsre lehet építeni. Tóth Tamás 
vezetőedző a meccs után elmondta, 
hogy két kiválóan célzó együttes 
csatája volt olykor szenzációs meg-
oldásokkal. Tartalékosan érkeztek, 
de nem feltartott kezekkel, egy fé-
lidőt tudtak az Újpest ritmusában 
játszani. Véleménye szerint várható 
volt, hogy a végére bedarálja őket 
a fizikálisabb hazai társaság, de az 
utolsó percig küzdöttek, ami di-
cséretes. Kihozták a maximumot a 
párharcból, erre a vereségre lehet 
építeni. Tóth Tamás gratulált az Új-
pestnek, és azt kívánta, nyerjék meg 
a Hepp Kupát.
A bajnokságban azóta a Győr együt-
tesét győzte le a Vásárhelyi Kosár-
suli 92-80 arányban, idegenben, és 
az NBI/B Zöld csoportjának 3. helyén 
állnak. 

JÓL KEZDŐDÖTT AZ ÉV A VÁSÁRHELYI KOSÁRSULINAK; FOTÓ: VÁSÁRHELYI KOSÁRSULI

LABDARÚGÁS • Kupaláz Vásárhelyen

A Puskás Akadémia 
ellen juthatnak 
a 16-ba
BÍRÓ DÁNIEL

 Február 10-én  játszik az 
élvonalban szereplő Puskás 
Akadémiával Magyar Kupa 
mérkőzést Vásárhelyen a 
Hódmezővásárhelyi FC NB 
III-as labdarúgó csapata. A 
vásárhelyiek január 11-én 
kezdték meg az edzéseket.
 Ez lesz a HFC első 2021-es tét-
meccse. A Puskás Akadémia nagy-
szerű formában van, a tabella első 
felében találhatóak rendszeresen, 
többek között döntetlent játszottak 
a listavezető és címvédő Ferencvá-
rossal is. A kupamérkőzés győztese 
a Magyar Kupa legjobb 16 csapata 
közé jut.  A 16 KÖZÉ JUTHAT A HFC
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Színes

HONVÉDELEM • Hamarosan megkezdhetik 
katonai pályafutásukat

Véget ért  
az alapkiképzés 
a vásárhelyi 
helyőrségben
BOTTYÁN RÓBERT

 A járványügyi szabályok 
betartása érdekében csök-
kentett létszámmal meg-
tartott alapkiképzés végén 
azok az altiszt és legénységi 
állományú katonák tettek 
esküt, akik felkészítésüket 
december elején kezdték 
meg Hódmezővásárhelyen. 
Az eskütétel január közepén 
volt – közölte a honvédség.
 A hathetes kiképzésre érkezők 
sikeresen teljesítették az alaki, az 
egészségügyi, a híradó, a katonai 
tereptan és a lövészet mellett a har-

cászati és műszaki foglalkozásokat 
is.
„Nagy munka áll önök mögött, de még 
nagy munka áll önök előtt is, hiszen 
alegységeiknél már nagyon várják 
mindannyiukat. Az esküjüket követően 
önök most egy nagy család részesei 
lettek. Illeszkedjenek be a Magyar 
Honvédség kötelékébe és továbbra is 
segítsék egymást és erősítsék tovább 
a bajtársi szellemet” – fogalmazott 
Vadász Péter alezredes, az MH 5. 
Bocskai István Lövészdandár meg-
bízott törzsfőnökhelyettese.
Az alapkiképzést sikeresen teljesí-
tők hamarosan saját alakulatuknál, 
eredeti beosztásukban kezdik meg 
katonai pályafutásukat. 

SZEMÉTSZÁLLÍTÁS • A negyedéves számlával jön az új infó

Változatlan napokon jönnek
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Az FBH-NP Kft. tavaly év 
áprilisában a mellékelt tá-
jékoztatást küldte a lako-
soknak, amely 2021. máju-
sig tartalmazza a szelektív 
hulladékgyűjtés időpontjait 
is. Tehát január, február, 
március és április hónapok-
ra a tájékoztatóban szereplő 
időpontok a mérvadóak.
 A közszolgáltató elmondása 
szerint az első negyedéves számlák 
kiküldésével együtt szeretnék ki-
küldeni azt a tájékoztatót, ami már 
tartalmazza a 2021. májusától érvé-
nyes gyűjtési időpontokat is. Ez idén 
áprilisban várható.

A biológiailag lebomló hulladék-
gyűjtése a családi házas övezetben, 
egész évben heti gyakorisággal, a 
kommunális hulladék elszállításával 
megegyező napon történik. Ez alól 
kivétel: Új Kishomok településré-
szen péntekenként, Öreg Kishomok, 
Kopáncs, Vajhát településrészeken 
pedig csütörtökönként történik meg 
a zöldhulladék elszállítása.
Az elkülönítetten gyűjtött csomago-
lási hulladék (sárga fedeles edény-
ből) elszállítása minden hónap utol-
só egész hetében történik meg. 
Tehát áprilissal bezárólag:
• Február 22-26. 
• Március 22-26. 
• Április 26-30 
között.
A csomagolási hulladék gyűjtésére 

alkalmas edényzetben elhelyezhető 
hulladékok:
• Papírhulladék, italoskarton (újság, 
folyóirat, füzet, könyv, hullámpapír, 
csomagolópapír, kartondoboz lapít-
va, kiöblített italos kartondobozok 
kupak nélkül.
• Műanyag- és fémhulladékok (ki-
öblítve, kupak nélküli PET palack, 
PP, HDPE jelzésű flakonok, pl: 
tejfölös, samponos, ásványvizes, 
üdítős flakonok; műanyag zacskó 
vagy szatyor, háztartási fém, italos 
és konzervdoboz kiöblítve, apróbb 
fémtárgyak)

A kommunális hulladék 
begyűjtése továbbra is, az 
eddig megszokott módon 
és időpontban történik:

VENDÉGLÁTÁS • Egyre kevesebb a türelem

Bármilyen lazítást 
szívesen venne 
mindenki(?)
BÍRÓ DÁNIEL

 Lazítási ötletcsomaggal 
állt elő a főváros egyik kerü-
letének momentumos pol-
gármestere.
 Soproni Tamás, Terézváros 
vezetője Facebook oldalán úgy fo-
galmazott: „Társas lények vagyunk, 
de elzártuk magunkat a társaságtól. 
Iszonyatos lelki teher ez az egész tár-
sadalomnak, aminek hatásait ma még 
nehéz – ha nem lehetetlen – felmérni. 
A téli depresszió, a bezártság okozta 
feszültség beláthatatlan és hosszú 
távú károkat okoz. És igen, nemcsak a 
vírusnak vannak emberáldozatai, ha-
nem a gazdasági válságnak is.”
A kormányzati szigorítások kapcsán 
felvetette: „Biztosan jó ötlet 7 órakor 
bezárni az üzleteket, hogy soha nem 
látott tömegeket zsúfoljunk össze? 
Biztosan növelné az esetszámot, ha 
este 8 után lemehetnénk futni vagy 
akár sétálni a párunkkal, ezzel is óvva 

a mentális egészségünket? Biztosan 
többen betegednének meg, ha mások-
tól méterekre leülnénk egy teraszra, 
hogy megigyunk egy kávét?”
A politikus a fentiekhez kapcsolódva 
négy javaslatot fogalmazott meg.
Engedélyezzék a vendéglátóhelyek-
nek, hogy kinyissák a teraszaikat.
A beoltottak kapják meg az oltási 
kártyát, és annak birtokában hadd 
fogyasszanak akár a vendéglátóhe-
lyeken belül is.
Kezdődjön később a kijárási kor-
látozás, tartsanak tovább nyitva a 
boltok.
Hadd sportoljanak vagy tegyenek 
egy egészségügyi sétát akár éjjel is 
az emberek.
Ország- sőt Európa-szerte is egyre 
türelmetlenebbek a vendéglátósok, 
Budapesten és más európai nagyvá-
rosokban is történtek már illegális 
nyitások. Ezeket a rendőrség álta-
lában rövid távon megakadályozta, 
és hazánkban is az operatív törzs a 
vállalkozók türelmét kéri. 


